
Media Advisory

John Manley, Minister of Foreign Affairs, today announced that he will host a Canada-European Union (EU) foreign ministers meeting in Ottawa on March 5, 2001. The Swedish Presidency of the Council of the European Union will be represented by Swedish Minister of Foreign Affairs Anna Lindh, and supported by the Secretary-General of the Council and High Representative for the Common Foreign and Security Policy, Javier Solana. The European Commission will be represented by External Relations Commissioner Christopher Patten. The European Commission holds the rotating Presidency of the Council of the European Union until June 30, 2001.

The meeting will be an opportunity for Canada and the European Union to review recent international developments of common interest, and to discuss Canada-EU relations during the Swedish Presidency in preparation for the next Canada-EU Summit, which is scheduled to be held in Stockholm on June 21, 2001. Defence, human security, northern co-operation, climate change and regional issues are among the themes that are expected to be covered in the March 5 meeting.

A media opportunity is scheduled:

DATE: Monday, March 5, 2001

TIME: 12:00 to 12:30 p.m.

LOCATION: Cadieux Auditorium, Lester B. Pearson Building

125 Sussex Drive, Ottawa

For more information, please contact:

Sanjeev Chowdhury	Media Relations Office
Press Secretary	Department of Foreign Affairs and
Office of the Minister of Foreign Affairs	International Trade
(613) 995-1851	(613) 995-1874

Le ministre des Affaires étrangères, M. John Manley, a annoncé aujourd'hui qu'il accueillera une réunion Canada-Union européenne des ministres des Affaires étrangères à Ottawa, le 5 mars 2001. La présidence suédoise du Conseil de l'Union européenne sera représentée par la ministre suédoise des Affaires étrangères, M^{me} Anna Lindh, ainsi que par le secrétaire général du Conseil et haut-représentant pour la politique étrangère et de sécurité commune, M. Javier Solana. La Commission européenne sera représentée par le commissaire aux Relations extérieures, M. Christopher Patten. La Suède occupe la présidence par roulement du Conseil de l'Union européenne jusqu'au 30 juin 2001.

La réunion sera l'occasion pour le Canada et l'Union européenne d'examiner les récents événements d'intérêt commun survenus sur la scène internationale, et de discuter des relations Canada-UE pendant la présidence suédoise en vue du prochain Sommet Canada-UE, qui aura lieu à Stockholm le 21 juin 2001. Parmi les thèmes qui devraient être abordés au cours de la réunion du 5 mars figurent la défense, la sécurité humaine, la coopération nordique, le changement climatique et les questions régionales.